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Statement by Sean McCormack, Spokesman 

 
Anniversary of Comprehensive Peace Agreement Implementation 

 
Today marks the fourth anniversary of the signing of Sudan's Comprehensive Peace 

Agreement (CPA), which ended 21 years of civil war. The United States congratulates 
the parties on the progress made in implementing the CPA over the last four years, 

including creation of a Government of National Unity, establishment of a wealth-sharing 
program between North and South Sudan, and completion of the national census.  

 
We urge the parties to fulfill crucial elements of the CPA, including preparations for 

2009 national elections and resolution of the situation in Abyei. The CPA remains vital to 
securing peace throughout Sudan, and we look forward to continuing our support of its 

full implementation. 
 
 
 
 

 
 

 آلمة شون مكورماك، الناطق الرسمى للبيت الابيض
 

 الذآرى الرابعة للتطبيق اتفاقية السلام الشاملة
 

اليوم هو الذآرى الرابعة للتوقيع اتفاقية السودان الشاملة والتى بها انتهت  واحد وعشرين عاما من 
 الشريكين على التطور وبهذا الصدد  تهنى الولايات المتحدة الامريكية. الحرب الاهلية فى السودان

الملموس  فى تطبيق الاتفاقية منذ توقيعها قبل اربع سنوات، بالاضافة لـتأسيسهم حكومة 
.الوحدةالوطنية واعداد  برنامج توزيع الثروة بين الشمال وجنوب السودان واآمال التعداد الوطنى  

 
قيام بالتحضيرات اللازمة لانتخابات عام و نحث الشريكين على اآمال بقية بنود الاتفاقية وال

وتظل الاتفاقية هى الوسيلة الاساسية لتأمين السلام فى آل . ومن ثم ايجاد حل للوضع فى ابيى2009
.ارجاء السودان حيث نأمل فى استمرار دعمنا الكامل الى ان يكتمل تطبيق جميع بنود الاتفاقية  

 


